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Městský úřad Klimkovice                                                                                 Březen 2010 

 
Z obsahu tohoto čísla: 
 
1. Slovo místostarosty 

2. Technická správa, 

Evidence obyvatel 

3. Parčík, Masopust 

4. 60 let házené  

5. Jarní burza 

6. Nouzová tlačítka, 

Huláni, Marathon team 

7. Cukráři 

8. OIS, Želvička – program 

a akce 

9. Zápis, Divadla, Kino, 

Relax 

10. Oznámení, Výstava 

11. Evangelium podle 

houslí, Inzerce 

12.-13. Inzerce 

14. Fejetony, Tiráž 

 
 

Vážení občané, 
Letošní krásné, dlouhé zimy jsme si již všichni užili  do sytosti. 
V posledních letech jsme si tak dlouhé sněhové nadílce odvykli. 
My, co si užíváme zimní sporty, jsme určitě spokojeni. Z domova 
do běžecké stopy to máme jen pár metrů. Ale přesto nám všem už  
chybí modrá obloha a trošku teplejší počasí. Sníh nám všem dal 
pořádně zabrat. Mnohokrát jsme museli odklízet okolí svých 
domů, případně přilehlé okolí. Nezastavili se ani pracovníci 
technické strávy a smluvní partneři při odklízení sněhové nadílky. 
Pravidelně cestuji po několika městech našeho kraje a musím říci, 
že naše město patří k nejlépe udržovaným městům. Tak rychle 
odhrnuté cesty a odklizená parkoviště uvidíte málokde. Tímto 
děkuji všem pracovníkům Technické správy za jejich obětavou 
práci při zimní údržbě. Jen pro zajímavost, do konce února bylo 
spotřebováno stejné množství posypového materiálu jako za 
poslední dvě zimy dohromady. 
17. února proběhlo pravidelné zasedání zastupitelů města. Jedním 
z hlavních bodů zasedání bylo projednání hospodaření našeho 
města za rok 2009. V loňském roce jsme museli být opatrní ve 
výdajích, protože jsme očekávali snížení daňových příjmů. Toto 
očekávání se naplnilo, ve srovnání s rokem 2008 nám klesly 
daňové příjmy o více než tři miliony korun. A tento pokles se 
samozřejmě projevil i na výdajové stránce rozpočtu.  
Dalším důležitým bodem jednání bylo projednání pokračování 
úprav ulice Lidické – prostoru u autobusových zastávek. Na jaře 
bude dokončena stavba prodejny Hruška a my bychom chtěli 
předláždit přilehlé chodníky a komunikaci. Město v loňském roce 

požádalo o dotaci na tuto stavbu. V únoru jsme byli vyrozuměni, 
že jsme s naší žádostí neuspěli. Proto budeme nuceni tuto akci 
zainvestovat z vlastních prostředků. Zastupitelé schválili na tuto 
akci pro letošní rok částku 2.300.000,-Kč.  
Dalšími body jednání bylo přijetí dotace ve výši 3.000.000,-Kč od 
Moravskoslezského kraje na opravy úseků kanalizace, které nejsou 
zahrnuty v 1.a 2. etapě kanalizace. Jedná se o úseky ul. U barevny, 
Smetanova, Jiřího Wolkra, propoj Olbramická – Nerudova a ul. U 
Rybníčku a rozdělení daru společnosti 3E Projekt. Tato společnost 
věnovala v letošním roce našemu městu dar ve výši 1.500.000,-
Kč. Částka musí být v souladu se zákonem 202 z roku 1990 (Zákon 
o loteriích) použita na veřejně prospěšné účely. Zastupitelstvo 
rozhodlo použít tuto částku například na revitallizaci Hluboké 
cesty, výměnu vstupních dveří ve zdravotním středisku, opravu 
hřišť v Josefovicích a na Hýlově, opravu budov v parku, část 
prostředků poskytneme i Domovu pro seniory a na činnost 
sportovních a mládežnických organizací.  
Tím končí krátký výčet hlavních bodů jednání zastupitelstva. Další 
zasedání zastupitelstva je plánováno na konec dubna. Tam 
bychom měli projednat zahájení hlavní investiční akce těchto let – 
rekonstrukce kanalizace. Měl by již být znám zhotovitel, konečná 
cena díla a tím i podíl města na této stavbě. 
Přeji Vám mnoho krásných březnových dnů se sluníčkem a 
alespoň trošku jarnějším počasím. 
 
Ing. Petr Večerka, místostarosta
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Město Klimkovice 
Technická správa města Klimkovic 

vyhlašuje konkurz na místo:   dělník - údržbář majetku města 

 
Předpokládaný nástup – 1.4.2010 
Pracovní náplň: 

- údržba movitého a nemovitého majetku města  
- letní a zimní údržba místních komunikací a chodníků  
- údržba zeleně a kanalizace  
- odpadové hospodářství  
- řízení motorových vozidel 
- obsluha + údržba + opravy komunální techniky a strojového parku  

Požadujeme: 
- vzdělání – střední odborné (vyučen) + 3 roky praxe, nejlépe opravář zemědělských strojů, ale i jiné 

obory 
- platný řidičský průkaz – minimálně skupina B + T, vítán strojnický průkaz DESTA   
- svářečský průkaz -  plamen,oblouk (není podmínkou) 
- zdravotní způsobilost 
- dobrý fyzický fond   
- člověk časově flexibilní, samostatný a spolehlivý 
- bydliště nejlépe Klimkovice nebo blízké okolí 
- trestní bezúhonnost 

Pracovní poměr:  
- hlavní pracovní poměr 
- pracovní úvazek – 100%  

Platové zařazení: 

- 5. platová třída a stupeň podle délky uznané praxe, v souladu s nařízením vlády č.      564/2006 Sb., o 
platových poměrech zaměstnanců ve veřejných službách a správě (9.060 Kč – 13.660 Kč)                                               

- možnost postupného přiznání osobního příplatku - dle zákona č. 262/2006 Sb., zákoník práce. 
 
V případě zájmu zašlete do 15. 3. 2010 profesní životopis na adresu Technická správa města Klimkovic, 
Ostravská 96, 742 83 Klimkovice. Tel.+fax: 556 420 580, e-mail: milanglomb@centrum.cz 
 
 

Kolik nás je?         ☺☺☺☺                                                                                                            
 
Počet obyvatel Klimkovic k 31.12.2009: 4.080 
z toho:  
Klimkovice  3.269 
Josefovice       301 
Hýlov               201 
Václavovice    309 
 
Pro srovnání:    
 r. 2000        3.772 obyvatel 
  r. 2005       3.871 obyvatel 
  r. 2006       3.907 obyvatel 
  r. 2007       3.979 obyvatel  
  r. 2008       4.037 obyvatel 
 
   

Rok 2009 – přírůstky 
mužů žen celkem 

narozením 18 24 42 
přistěhováním 57 66 123 

                 - úbytky    

úmrtím 20 27 47 
odstěhováním 27 48 75 

 
Věková skladba  děti do 15 let občané nad 60 let 

muži 317 377 
ženy 290 512 

celkem 607 889 
 

Bc. Andrea Jahnová, evidence obyvatel 
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Projekt PARČÍK je v celé republice nejúspěšnější! 
Jakoby se zdálo, že celý projekt usnul jako Parčík přikrytý vysokou 
vrstvou sněhu. Ve skutečnosti však v zákulisí probíhaly okamžiky 
plné emocí a  adrenalinu. Zima 2010 byla pro projekt Parčík velmi 
významná – uběhl rok od našich prvních plánovacích setkání, 
vzpomínali jsme na Vaši počáteční nedůvěru, napětí, očekávání, 
snahu, pomoc a podporu. Bilancovali jsme, prohlíželi fotky 
z horkých letních brigád, z deštivých Dnů pro Parčík i z veselého a 
milého Otevírání Parčíku. Všechna úskalí i radosti máme dodnes 
živě před očima a skoro se nechce ani věřit, co všechno jsme spolu 
s Vámi dokázali – od plánování, přes terénní úpravy, instalaci 
herních prvků, zábavu, únavu až po radost z funkčního díla. Náš 
projekt však neprobíhal jen fyzicky zde v Klimkovicích, ale byl 
bedlivě sledován mnoha subjekty, které se na něm finančně 
podílely – Nadací VIA, Nadací OKD, městem Klimkovice a mnoha 
a mnoha většími či menšími dárci.  
Právě Nadace VIA, která stála u zrodu našeho projektu, po roce 
vyhlásila soutěž „Nejlepší proměna veřejného prostranství“. Této 
soutěže se účastnilo pět projektů, které Nadace VIA podpořila ve 
svém 6. ročníku programu Pomáháme lidem zlepšovat místo, kde 
žijí. Na začátku února jsme byli pozváni do Prahy, abychom 
prezentovali náš Parčík mezi dalšími čtyřmi projekty. Plni napětí 
jsme v omezeném časovém limitu seznámily hodnotící komisi 
s celým průběhem našeho parčíkového roku 2009. Během tohoto 
krátkého dopoledne jsme měly možnost srovnání s ostatními 
projekty, které probíhaly po celé republice – v obcích Honezovice 
(Plzeňsko), Libochovičky (Střední Čechy), Dobrá Voda 
(Karlovarsko), Vikýřovice (Šumpersko). Tajně jsme doufaly 
několik dlouhých dní ve šťastnou ruku hodnotitelů, v sázce bylo 
50.000,-Kč, které vítěz soutěže dostane od Nadace VIA jako 
bonus. Z těchto peněz by se daly uhradit částečně náklady na 
lanovku, kterou chceme letos umístit do Parčíku, jejich celková 
výše je 137.000,-Kč. Při posledním Dni pro Parčík II. jsme vydělali 
cca 30.000,-, takže by už chybělo „jen“ padesát... plánujeme další 
Den pro Parčík III... pokud výjimečně bude přát počasí, mohli 
bychom snad vydělat poslední peníze na lanovku pro starší děti... 
A pak přišel mail z Prahy ... STÁVÁTE SE VÍTĚZI V SOUTĚŽI ... 
PROJEKT PARČÍK ZÍSKÁVÁ 50.000,-Kč! 

Těžko popsat ty pocity, kdy vám někdo svěří své peníze a věří, že je 
nezneužijete, naopak použijete tak, aby mohly sloužit jiným. Bylo 
to uznání a pocta, poděkování Nadace VIA za dobře odvedenou 
práci. Tak jako jsme byli vždy prostředníky mezi penězi, 
nadacemi, sponzory, projekty a Vámi, i dnes tuto poctu a 
poděkování předáváme Vám, kteří jste nás v tom nenechali, 
pomohli jste jakýmkoli způsobem a zapojili jste se do našeho 
projektu. 

Zmínili jsme Den pro Parčík III. Vy, kteří jste navštívili naše 
předešlé akce, víte, co můžete očekávat. Už dnes máme přislíbenu 
účast mažoretek, divadélka Košatka, dětí MŠ, zajišťujeme lanové 
lávky, lezecké stěny, pantomimu, samozřejmě hudbu, drobnější 
atrakce, bleší trh, dražbu tentokrát triček tentokrát ještě větších a 
ještě krásnějších. Vaše peníze, které utratíte na této akci za 
občerstvení či za cokoli jiného budou sloužit na pokrytí nákladů 
na lanovku pro starší děti, která by tak mohla být umístěna 
v Parčíku ještě letos! Termín Dne pro Parčík III. je 15.5.2010, 
bude se opět konat v Parku Petra Bezruče a my Vás o ní budeme 
v předstihu informovat! 
Za Parčík Alice Chlebovská

 

Masopustní veselí s průvodem maškar 
Letošní zima je opravdu pořádně tuhá. Chodníky plné ledu či kupy 
zmrzlého sněhu lemující cesty a mrazivý vítr, však nebyly vůbec 
žádnou překážkou pro účastníky masopustního veselí, které se 
letos uskutečnilo v sobotu 13.února dopoledne. Na malém 
parkovišti před zámkem bylo živo už před desátou hodinou. Ze 
všech směrů tu přicházely pestrobarevné maškary a další civilisté 
ještě v tom mumraji netrpělivě postávali v hloučcích všude okolo. 
Obecní sluha Václav z Langova s prostořekostí sobě vlastní, dal 
všemu zde shromážděnému davu rychle na vědomost, že vrchnost 
města nařídila všeobecné veselí, a tak se i průvod bez váhání vydal 
skrze ledové hrbolce směrem k náměstí. V jeho čele opět kráčel 
mnohými metály z „bojů o černé zlato“ ověnčený, havířský štajgr 
Šliwka, hned za ním zvesela všem do kroku vyhrávali muzikanti 
místní Veselky kapelníka Strakoše, následovaní družinou 
huňatého medvěda v doprovodu dalších, nejméně ještě šedesáti 
roztodivných maškar. Cestu průvodníkům srdnatě proráželi naši 
hasiči s několika bedlivými ostrostřelci z řad místních 
dobrovolníků pro rychlé nasazení. Prostě, spatřit jsme tu mohli 
opravdu kdekoho a všichni byli jaksepatří veselí. Ti malí se zahřáli 
pohybem a odrostlejší průvodníci se zase chránili před zimou 
polykáním kořalečky. Kromě medvěda tu byl i malý čaroděj, 
hastrman(ka), odrostlá červená karkulka se proměnila v bílou 
paní, muchomůrka s širokým kloboukem, invalidé o berlích, 
princezny, čerti i jiná strašidla, ale též i mladý pan král, princové, 
děvečky ze dvora či sousedé a různá chalupnická chasa.. 
Samozřejmě, že zde nechyběla zvířata, domácí i exotická. Z nich tu 
bylo nejvíce koní. Závěr asi 150 členného průvodu patřil totiž 
pětičlenné hlídce 1.slezského jezdeckého regimentu klimkovických 
hulanů, kteří si snad nejlépe dokázali poradit s ledem a sněhem 
pod nohama.Maškary s medvědem se letos kvůli sněhu do tance 
daly přímo na podloubí a moc jim to tam všem opravdu 
slušelo.Svoje tradiční zastavení měl masopustní průvod ještě před 

Domovem pro seniory, kde babičky už celou tu veselící se chasu ze 
zápraží domu nedočkavě vyhlížely. Pod tou naší starou lípou si tu 
při muzice mohli zazpívat společně všichni a pak zas průvod 
spěchal dál, čekalo jej ještě několik zastávek pro občerstvení, malé 
maškary dostaly něco na zub a ti velcí se o sebe opět postarali 
sami. Z ulice Stodolní se průvod rychle protáhl kolem zamrzlého 
Písečňáku a po pár metrech už všichni stáli před domácí 
zabíjačkou vonící Myslivnou. Tanec maškar i některých civilistů 
tady při řízné dechovce vrcholil. Kdekdo šel „do kola“, přidal se i 
basista a všichni se náramně bavili. Sem tam jsme slyšeli i nějaké 
ty drby a pomluvy, však to znáte, jak to při veselé muzice chodí. A 
Klimkovice určitě k výjimkám nepatří. Kerási tetka tu naisto 
pravila, že čula tu najnovějšu pravdivu zpravu o tym, že na mistě 
po zbořenym kulturaku stavjaju hangar pro eroplany, bo na celym 
placu už stoji hangarová střecha. Ále, žadny hangar, praví ji 
jakysyk přistěhovalý stryc, to tam bude hala pro ty naše sportovce, 
bo už im ta staručka sokolovna pada na hlavu. No a co ty chodniky 
a obrubniky na našim rynku, jake su šklhave a někaj i vykřivene, 
že se tu možete i svoje šmatlave nohy polamať.Enem děvčata 
z Želvičky nam všeckim robju radost. Postavily za panelakama 
novy parčik, či jak se to pro ty male děcka vlastně menuje a jake je 
to tam včil šumne,co? 
Znenadání cosi ruplo a basa si už ani nevrzla.Nikdo jí už 
nepomohl, bylo po ní, nevolali ani doktora s družinou 
zdravotníků. Hned přišel farář Jakub se svojí pomocnicí a parta 
funebráků zemřelou „paní basu“ za úpěnlivého nářku všech 
přítomných na máry naložila. Na její letošní poslední cestě jí 
zazpíval místní sbor lidových pěvců smuteční píseň Hřbitove, 
hřbitove, zahrado zelená a muzikanti kapelníka Strakoše ji 
vyprovodili tklivou písní Za hory, za doly, za ty černé lesy … Basa 
nám odešla, masopust skončil, a tak alespoň ten kdo mohl, přišel 
do zabíjačkou a teplem provoněné Myslivny, aby se pokusil zahnat 
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ten hořký žal. Ale což, zakrátko přijde basa nová a opět budem u 
nás tancovat. 
Rozloučení s masopustem v našem městě připravili i v letošním 
roce členové Dělnické tělocvičné jednoty (DTJ), a to za 
součinnosti Kulturního a informačního střediska MÚ a místní 
dechovky Veselky s kapelníkem Jarkem Strakošem. Jim všem 

proto patří upřímné poděkování nás všech zúčastněných, 
především za to, že alespoň některé lidové tradice a zvyky, které 
v minulých stoletích tvořily kolorit běžného života obcí a měst, se 
u nás udržují až do dnešních dnů a my v nich stále můžeme 
oživovat jejich smysl,logiku a moudrost. 
Ing. Jiří Pillich, Klimkovice 

 

Připomínáme se 60 let od založení mezinárodní házené v našem 
městě (pokračování z únorového čísla) 
V únorovém Zpravodaji byl příspěvek k historii házené 
v Klimkovicích věnován ženské házené. V tomto příspěvku se 
budu věnovat hlavním událostem v činnosti oddílu házené 
v šedesátých a sedmdesátých letech, která byly pro naše družstva 
velmi úspěšná.  
V roce 1964 měl oddíl pevné základy a připomínal si 15 let od 
založení mezinárodní házené a 44 let trvání házené vůbec. Oddíl 
měl 109 členů, z toho 22 mužů, 18 dorostenců, 31 žáků, 17 
dorostenek. Předsedou oddílu byl Josef Osecký. Družstvo mužů 
absolvovalo sportovní zájezd do Polska -  bylo hostem Sparty 
Katowice a během pěti dnů sehrálo tři utkání. S družstvem 
Halemby remizovalo 20:20, s muži Laziska Górne prohráli 23:21 a 
se Spartou Katowice podlehli těsně 20:19. Nejlepším střelcem 
zájezdu byl Antonín Kukuczka s 21 brankami. Mužům v tomto 
roce unikl těsně postup do II. ligy, skončili v krajském přeboru na 
3. místě za Slezanem Frýdek a Tatrou Kopřivnice. Velmi úspěšná 
byla léta 1965 - 1966. V roce 1965 se podařilo konečně vybudovat 
vlastní hřiště na házenou. Sice se škvárovým povrchem, ale 
konečně nemusela být utkání hrána na hřišti kopané.  Družstvo 
dorostenců pod vedením trenéra Jiřího Homoly v soutěžním 
ročníku 1965/66 zvítězilo v krajském přeboru a v r. 1966 
vybojovalo památná dvě kvalifikační utkání s vítězem druhé 
skupiny Cementárnami Hranice o postup do dorostenecké ligy. 
Přípravě na tato utkání věnoval trenér a celé družstvo skutečně 
poctivou přípravu a dokonce se několik hráčů s trenérem zajelo na 
jedno utkání svého budoucího soupeře podívat. V  Hranicích 
19.6.1966 naši dorostenci zvítězili 17:13 a pak doma 26.6.1966 
před početnou návštěvou diváků 22:20.  Družstvo bylo odměněno 
sportovním zájezdem do Polska a v budoucnu připravilo našemu 
oddílu ještě nejednu radost a řada hráčů se v budoucnu stala 
velmi platnými posilami družstva mužů. Toto úspěšné družstvo si 
můžeme připomenout na fotografii: 

 
V horní řadě zleva: Bohumil Adámek, Jiří Surý, Petr Kaštovský, 
Jaroslav Sojka, Ivan Uherek, trenér Jiří Homola. V dolní řadě 
zleva: Jan Michalčák, Vladimír Peřina, Jiří Hudeček, Miroslav 
Bárta a Čestmír Dybal 
 
K těmto hráčům se v prvním soutěžním ročníku dorostenecké ligy 
přidal ještě hráč Dušan Adámek, který byl zejména v obraně 
oporou. Nováček nejvyšší soutěže doslova svými výkony překvapil 
a po podzimní části 1966/67 skončil na druhém místě za PS 
Olomouc. Nakonec se po ukončení ročníku družstvo umístilo na 
pátém místě.  V silné konkurenci takových družstev, jako PS 
Olomouc (vítěz tohoto ročníku), Gumárny Zubří, TJ Gottwaldov, 

Baník Karviná, Agrostroj Prostějov, Sokol Telnice a Sokol Brvniště 
(v moravské skupině hrál také vítěz krajské soutěže 
západoslovenského kraje) se rozhodně naši dorostenci neztratili. 
Nejlepším střelcem tohoto ročníku byl Jiří Surý s 54 brankami.  
Pro zlepšování výkonnosti mladých hráčů se osvědčil přístup 
trenéra Jiřího Homoly, který dorostence postupně zařazoval do 
družstva mužů při přátelských a turnajových utkáních. Rád 
vzpomínám na 1. květen 1966. Diváci, kteří po prvomájovém 
průvodu zcela zaplnili hlediště hřiště házené, byli hodně 
překvapeni, a mnozí to dávali znát i svými hlasitými 
připomínkami, když k mezinárodnímu utkání mužů Sokol 
Klimkovice – Laziska Górne (Polsko) nastoupilo družstvo 
dorostenců (hráči ve věku 16 – 17 let), posíleni z družstva mužů 
pouze o brankáře Zdeňka Kavalu a hráče Antonína Teichmanna, 
Jaroslava Tilschera a Miroslava Gelnara. V brance nastoupil 
z dorosteneckého družstva Jiří Hudeček, a hráči Miroslav Bárta, 
Jiří Surý, Petr Kaštovský, Bohumil Adámek, Ivan Uherek, Jaroslav 
Sojka a Čestmír Dybal. Utkání mělo ale vynikající úroveň a 
smíšené družstvo bylo mužům z Polska více než rovnocenným 
soupeřem. Utkání skončilo smírně 15:15 a diváci odcházeli 
spokojeni z dobrého sportovního zážitku. Určitě jsme tím získávali 
také větší sebevědomí, vždyť jsme dokázali v tomto věku hrát 
vyrovnaná utkání s muži. Velmi rád také vzpomínám na silně 
obsazený turnaj mužů 4.2.1968 ve sportovní hale hornického 
učiliště v Porubě, kde startovalo ve třech skupinách 12 družstev 
z II. ligy a krajského přeboru. Naše družstvo opět tvořili z větší 
části dorostenci, doplněni o muže - Zdeňka Podolského, Jiřího 
Haase, Karla Kotalu a Rudolfa Drahoše. Naše družstvo dokázalo 
ve své skupině zvítězit přesto, že byla nejtěžší. Hrála v ní 
druholigová družstva TJ TŽ Třinec,  Baníku Přívozu a Tatry 
Kopřivnice. Ve finálových utkáních naše mladé družstvo podlehlo  
pouze vítězi turnaje -  druholigovým Cementárnám Hranice 12:7  
a zanechalo zde velmi dobrý dojem. Druhé místo bylo výborným 
úspěchem v této silné konkurenci. Tato a jiná podobná náročná 
utkání měla obrovský vliv na růst výkonnosti jednotlivých hráčů a 
celého družstva dorostenců. Uvedl jsem jen dva příklady, které se 
snad nejvýrazněji zapsaly do paměti těch, kteří zde hráli.   
 
V soutěžním ročníku 1967 – 1968 doznalo družstvo dorostenců 
značné obměny. Převážná většina hráčů, která dorosteneckou ligu 
vybojovala a hrála první ročník, přešla do kategorie mužů. Do 
dorosteneckého družstva přešli noví nadějní hráči a složení 
můžeme vidět z následující fotografie (z původního družstva 
zůstali pouze brankář Jiří Hudeček a hráči Josef Horsinka a 
Dušan Adámek, kteří věkově mohli hrát ještě jeden ročník za 
dorost): 
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V horní řadě zleva: Šroubek, Karel Martiník, Vladimír Planka, 
Josef Horsinka Dušan Adámek, Jaroslav Pantálek, trenér Jiří 
Homola.V dolní řadě zleva: Vladimír Peřina, Ladislav Dluhoš, 
Jaroslav Hudeček, Jiří Hudeček, Jan Surý. 
Družstvo v tomto novém složení vybojovalo 6. místo, ale hráči 
nabrali potřebné zkušenosti a herně se neustále zlepšovali. O 
dalších úspěších tohoto družstva ještě pojednáme. V roce 1967 
dochází k posílení družstva mužů i družstva dorostenců o několik 
hráčů TJ Poruba. V Porubě se hrála zejména ženská házená. 
V šedesátých letech zde však dal dohromady trenér p. Milan 
Růžička při TJ Poruba družstvo dorostenců, které velmi úspěšně 
hrálo v krajském přeboru a v ročníku 1965/66 skončilo na 2. místě 
za našim družstvem, které pak postoupilo do dorostenecké ligy. 
V tomto porubském družstvu hráli budoucí skutečně výborní 
házenkáři – např. Zdeněk Podolský, Jiří Osmančík, Bohdan 
Ilmler, Rudolf Červený, Karel Kotala, Rudolf Drahoš, Stanislav 
Košař a další. Teprve nástup většiny hráčů na vojenskou presenční 
službu způsobil rozpad velmi dobrého hráčského kádru. 
V průběhu let 1967 a 1968 odešli postupně hráči do Baníku Přívoz, 
Baníku Ostrava a někteří přišli posílit kádr mužů a dorostenců 
v našem oddíle. Byli to nejdříve Zdeněk Podolský a po něm pak 
Ruda Drahoš, Karel Kotala a jako poslední přišel brankář 
Stanislav Košař, který se stal oporou našeho dorosteneckého 
družstva. Své kvality v brance prokazoval i ve II. lize mužů a 
neušel pozornosti funkcionářů a trenérů prvoligového Baníku 
Karviná. Standa si po dohodě obou oddílů vyzkoušel atmosféru 
prvoligové házené v Karviné, kde byl na hostování v zimním a 
jarním období r. 1977. Jen problémy se zrakem zapříčinily, že 
musel na své další účinkování v první lize rezignovat. Pro Standu, 
jako velmi talentovaného a kvalitního brankáře to byla velká 
smůla, pro náš oddíl naopak – jeho návrat do našeho družstva 
mužů byl opět přínosem.  
V soutěžním ročníku 1967 – 1968 zaznamenalo vynikající úspěch 
družstvo mužů. Již šest kol před koncem krajského přeboru se 
stává jistým postupujícím do II. ligy! Za celý soutěžní ročník 
ztratilo družstvo pouze jeden bod remízou s Duklou Hodslavice a 
postup byl pěkným dárkem k šedesátinám TJ v Klimkovicích. Od 
sezóny 1968 – 1969 se II. liga hrála v Klimkovicích nepřetržitě až 
do ročníku 1974 – 1975, kdy byly celostátně druholigové soutěže 
zrušeny. Dnes lze zpětně hodnotit, že toto období patří 
k nejúspěšnějším v historii oddílu. Muži i dorost hráli ligové 
soutěže, navíc obě družstva hrála moderní, rychlou a technickou 
házenou a ta se divákům líbila. Tomu odpovídaly i návštěvy na 
mistrovských, ale i turnajových utkáních – okolo 300 diváků, a na 
mezinárodních utkáních bylo hlediště kolem celého hřiště zcela 
vyprodané. My si můžeme družstvo mužů, které postup do II. ligy 
vybojovalo, připomenout na fotografii z r. 1968: 

 

 
V horní řadě zleva: předseda oddílu Emil Gelnar, trenér Zdeněk 
Štebel, Zdeněk Podolský, Antonín Kukuczka, Karel Kotala, 
Miroslav Gelnar, Antonín Teichmann, Jiří Haas, Miroslav Bárta,  
asistent trenéra Milan Langer; 
V dolní řadě zleva: Jiří Surý, Rudolf Drahoš, brankář Zdeněk 
Kavala, Jiří Nitka a  Jiří Homola 
     
Od r. 1967 se datují několikaleté velmi dobré sportovní kontakty 
s oddílem házené v tehdejší NDR – s Lokomotivou Naunhof u 
Lipska.  2. července 1967 zvítězili naši muži doma 20:11, turnaj 
v Polance 4.7.1967 však silné družstvo z Naunhofu vyhrálo před 
našimi muži a Polankou. Pamětníci jistě vzpomenou velmi 
vyrovnané a hodnotné utkání s tímto družstvem po prvomájovém 
průvodu 1.5.1968 v Klimkovicích, které skončilo nerozhodně 
19:19. Také další turnaj v Polance 2.5.1968 naunhofští házenkáři 
vyhráli před našimi muži a Polankou. V červenci 1968 se 
uskutečnil sportovní zájezd našeho družstva do Naunhofu. 
Výsledky byly výborné: dne 20.7.1968 s Lokomotiva Naunhof 
14:14, v turnaji 21.7.1968 zvítězili s družstvem Zwenkova  muži 
16:9, se silným družstvem Dynamo Halle zvítězili  12:11 a s domácí 
Lokomotivou 15:12 a stali se vítězi tohoto turnaje. Dne 22.7.1968 
sehráli muži ještě utkání s juniory Lokomotivy Naunhof a zvítězili 
29:16. 
II. liga mužů byla podstatně náročnější soutěží, nežli krajský 
přebor. Vždyť v této době byla nad II. ligou již pouze prvoligová 
soutěž! Ve skupině našich mužů hrála taková družstva jako KPS 
Brno, Cementárny Hranice, TJ Gottwaldov, I. Brněnská, PS 
Olomouc, Baník Ostrava, Karviná B, Sokol Telnice, Prostějov a 
další. Naše družstvo si ještě vybíralo v prvním soutěžním ročníku 
nováčkovskou daň. V podzimní části 1968-1969 zvítězili muži 
pouze s Baníkem Karviná B 15:10 a skončili na posledním místě se 
2 body. Ke zlepšení výsledků v jarní části byla zaměřena náročná 
zimní příprava a před soutěží přeřazení několika dorostenců do 
družstva mužů – Jaroslava Hudečka, Jana Surého a Vladimíra 
Peřiny. V jarní soutěži se družstvo z poslední příčky odpoutalo a 
nakonec se celkově umístilo na 10. místě. Trenérem byl Milan 
Langer.  
V roce 1968 došlo k významné změně ve funkci předsedy oddílu. 
Po mnohaleté obětavé práci pro rozvoj házené nejen v našem 
městě, ale také v tehdejším kraji Ostrava, ukončil práci v této 
náročné funkci pan Emil Gelnar. Patřil doslova k průkopníkům 
mezinárodní házené v našem regionu v padesátých letech, jak 
jsme již informovali v prvním příspěvku a patří mu čestné místo 
mezi nejvýznamnějšími osobnostmi nejen v našem oddíle. 
Nahradil ho další vynikající organizátor a obětavý funkcionář – 
pan Stanislav Neuwirth. Ten vedl oddíl házené po celých 25 let až 
do r. 1993! Za jeho působení zažil náš oddíl skutečně nejlepší a 
nejúspěšnější léta, o kterých budu psát v dalším pokračování. 
Samozřejmě nebyl sám, ale měl kolem sebe další funkcionáře a 
trenéry, kteří se na těchto úspěších klimkovické házené, ale i 
házené v krajském měřítku podíleli a jejichž zásluhou vychoval 
náš oddíl celou řadu vynikajících hráčů, z nichž někteří hráli nejen 
nejvyšší soutěž házené, ale svými výkony si vybojovali dokonce 
místo v reprezentačních družstvech republiky. Také jim bude 
v dalších pokračováních věnována pozornost. Jistě si to zaslouží. 
 
Z dochovaných podkladů, z podkladů ing. Ladislava Besty a 
Jiřího Nitky, z vlastních záznamů a ze vzpomínek bývalých hráčů 
ing. Karla Kotaly a ing. Stanislava Košaře zpracoval  
 
předseda oddílu házené Ing. Jiří Hudeček

 

Burza jarního a letního oblečení a potřeb 
ČČK Klimkovice pořádá tradiční burzu jarního a letního oblečení a potřeb v hasičárně ve dnech  
15. – 17.3.2010. Těší se výbor ČČK. 
 

PO 15.3. příjem zboží 8:00 - 11:00 a 14:00 - 18:00 

ÚT 16.3. prodej zboží 8:00 - 11:00 a 14:00 - 17:00 

ST 17.3. výdej zboží 13:30 - 15:30   
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Strážníci montují nouzová tlačítka 
Záměrem projektu Městské policie Ostrava je umožnit osaměle žijícím seniorům a zdravotně handicapovaným lidem přivolat si pomoc, 
dostanou-li se do situace, kdy budou ohroženi na zdraví či životě a budou odkázáni pouze sami na sebe.  
Osoby z této cílové skupiny se také často stávají oběťmi trestné činnosti, a to i ve vlastních bytech, kdy se pachatelé snaží pod různými 
záminkami (pomoc při autonehodě, vydávání se za vzdáleného příbuzného apod.) vnutit do bytu.  
Instalace zařízení včetně přenosného tlačítka je prováděna vyškolenými strážníky v bytech zájemců zcela bezplatně. Jediné náklady, 
které občanům v souvislosti s provozem zařízení vzniknou, jsou spojeny s pořízením a udržováním SIMkarty, která je součástí zařízení, 
což je 200 Kč za kartu jako jednorázová platba a následně částka cca 200 Kč za dobití kreditu jednou ročně.  
Osoby, v jejichž bytech bude zařízení nainstalováno, budou také pravidelně navštěvovány místními okrskáři, kteří budou ověřovat 
funkčnost zařízení. Městská policie Ostrava sdělí podrobnější informace k celému projektu, popř. zodpoví dotazy na tel. 599 414 165 
nebo 599 414 156 anebo prostřednictvím elektronické pošty na adrese info@mpostrava.cz. 
Vladimíra Zychová, Městská policie Ostrava, tel. 599 414 165, 724 254 22 
 

Huláni z Klimkovic jsou žádaní u Waterloo 
ACH: Než se dostaneme k dlouhému seznamu akcí, kterých se 
bude 1.c.k. husarský regiment Merveldt účastnit v letošním roce, 
prozraďte, která loňská akce byla ta nej? 
VD: V roce 2009 jsme byli 16x v zahraničí, najezdili jsme stovky 
hodin v sedlech a účastnili se mnoha zajímavých akcí – od 
husarských kousků až po čestné stráže a důstojné role. Pro mě 
nejzajímavější byl asi čtyřdenní pochod Opava – Mojtín, který 
jsme absolvovali v červnu. 160 km v plné zbroji, v krásné výstroji, 
s čutorou vody celé dny na koních přes Oderské vrchy s několika 
plánovanými i neplánovanými zastávkami, přechodem 
Vsetínských vrchů až do Mojtína. 
ACH: Co je zajímavého ve slovenském Mojtíně? 
VD:Mojtín je malá obec, kterou proslavil její rodák Ladislav 
Škultéty Gábriš, který se narodil v roce 1738, jako 12-letý 
nastoupil do husarského pluku a jeho vojenská kariéra trvala 
neuvěřitelných 81 let, během kterých se účastnil 22 vojenských 
tažení. On sám se stal živou kronikou vojenství rakousko-uherské 
monarchie v době jejího největšího rozkvětu. K osobě Gábriše se 
vztahují mnohé historické prameny i legendy, později jako 
zámožnější člověk významně přispěl na financování kostela ve 
svém rodném Mojtíně, takže jako rodák má dodnes výsostné 
postavení. Pro nás je zajímavý tím, že když po čtyřiceti letech 
služby dostal dovolenku, nacházel se právě v Opavě. Odtud se tedy 
koňmo vydal na třídenní cestu, aby navštívil své rodné městečko. 
Protože se jedná o historickou vojenskou postavu, která přesně 
zapadá do „našeho“ období napoleonských válek, nemohli jsme si 
jí nevšimnout. Čtyři jezdci na koních absolvovali jeho cestu přesně 
podle historických pramenů. Bohužel kvůli povodním, které v té 
době drancovaly náš kraj, jsme museli volit různá náhradní řešení, 
např. jsme tedy nemohli pobýt na zámku v Kuníně, který byl pod 
vodou. Zato přímo v Mojtíně jsme byli součástí velkých oslav na 
počest L. Š. Gábriše –účastnili jsme se slavnostího ceremoniálu, 
kdy nás obřadně přivítal pan starosta, při besedě s občany jsme 
spolu s 8. husarským plukem z Bratislavy předváděli ukázku 
werbuňku, v místním kostele probíhala slavnostní mše na 
Gábrišovu počest, ale taky jsme např. toho dne zahajovali 
mezinárodní terénní maratón... O Ladislavu Škultéty Gábrišovi 
pojednává několik knih, zmiňují se o něm kroniky a na internetu 
najdete nesčetně mnoho odkazů. Pro Slováky je to opravdu 
osobnost jejich dějin a my jsme byli rádi, že jsme jim mohli 
vytvořit dobovou atmosféru. 
ACH: O tom, jak se z chlapů z Klimkovic stali huláni, jsme psali 
v listopadovém (2009) čísle Zpravodaje, jaká je nejbližší 
budoucnost 1. c.k. hulánského regimentu Merveldt z Klimkovic?  

VD: Hulánský štáb na svém zasedání vytvořil listinu akcí, které 
nás čekají v tomto roce. Začínáme v březnu v Budapešti, 
navštívíme několikrát Itálii, Francii, absolvujeme tradičně pochod 
na Slavkov, letos se opět podíváme stejným způsobem do Mojtína  
a budeme se účastnit mnoha historických a zábavných akcí po celé 
republice, náš hulánský rok končí 3.-5.12. opět na Slavkově. Za 
loňský rok nás vidělo tak 150 tisíc diváků po celé Evropě, včetně 
klimkovických akcí. A všude propagujeme náš Königsberg! 
ACH: Skoro se nechce věřit, že to můžete během jednoho roku 
stihnout... 
VD: Například v květnu jsme na třech místech, v červnu na pěti. 
Chce to dobrou kondici naši i našich koní. Koně potřebují 
celoroční přípravu – jednou až dvakrát týdně vyjíždíme na cca 
30km výjezdy do kraje – to i nás jezdce udržuje stále 
v pohotovosti ☺. Celý seznam akcí, které nás čekají v tomto roce, 

si zájemci mohou najít na 
webových stránkách 
www.hulani.wbs.cz – uvidíte 
tam neuvěřitelné fotografie, 
třeba tu, jak má kolega šavlí 
rozseknutý obličej... 
ACH: A určitě tam píšete o 
největším hitu sezóny – 
Waterloo 18. – 20.6.2010!? 
VD: Přímo z Paříže jsme byli 
osloveni, abychom se 
účastnili rekonstrukce bitvy 
u Waterloo – a toto pozvání 
jsme dostali jako jediní 
z naší republiky! Letos se 
bude slavit 195 výročí této 
bitvy, bude se tam 
pohybovat  na 300 koní a 
6000 vojáků. Češi se 
samozřejmě této originál 

bitvy neúčastnili, ale jako c.k. huláni máme dveře otevřeny. 
Dokonce se dá říct, že jsme najati jako žoldáci, protože kromě 
drtivé většiny ostatních akcí za tuto bitvu dostaneme z Paříže 
vyplacen žold. 
ACH: Čtenáři našeho Zpravodaje budou jistě netrpělivě čekat na 
reportáž přímo z bojiště !Díky za rozhovor a hodně štěstí. 
Tento rozhovor byl otištěn s laskavým svolením ryttmistra 1.c.k. 
hulánského regimentu Merveldt Zdeňka Ševčíka, na otázky 
odpovídal hulán Vlastimil Dostalík.                       Alice Chlebovská 

 

Marathon team Klimkovice na Jizerské 50 2010 
Již 43. ročník Jizerské padesátky byl ještě 10 dní  před startem 
ohrožen z důvodu nedostatku sněhu. Teplé počasí o Vánocích 
změnilo tratě Jizerské magistrály v ledovou krustu o síle 5-ti cm a 
místy chyběl podklad úplně. Naštěstí se počasí umoudřilo a do 
Jizerských hor jsme přijížděli již za dobrých sněhových podmínek 
– stadion v Bedřichově, kde je start a cíl závodu, byl technicky 
vysněžen spolu s prvními 3 km závodu a v horách leželo asi 20 cm 
sněhu. Ubytování máme zajištěno již několik let přímo 
v Bedřichově, pár desítek metrů od lyžařského stadionu, v chalupě 
našeho nejlepšího dálkového běžce Standy Řezáče. Po našem 
příjezdu ve čtvrtek 7.1. jsme vyrazili do stop. Teplota se během 

dne pohybovala kolem -8 C. Ideální lyžařské podmínky panovaly i 
v pátek – kdy jsme opět ladili formu ve stopě a sledovali závod na 
30 km volně. Večer jsme vyrazili do Liberce na prezentaci pro 
startovní čísla a zregenerovali ve vířivkách aquaparku Babylon. 
Sobotní den někteří z nás vyrazili jenom na lehké vyjetí do stop, 
kde se pohybovaly davy běžkařů, další se už soustředili na mazání 
lyží do závodu, které zkomplikoval noční déšť při teplotách kolem 
-3 C. V neděli časně ráno se déšť změnil v husté sněžení a teploty 
se pohybovaly kolem  -1 C v místě startu, +1 C na Nové Louce, což 
je asi 5. km závodu, a podle hlasatele na hřebenech  kolem -3 C. 
S touto mazací loterií jsme si jako zkušení klasici poradili vcelku 
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dobře. Každý z nás zvolil trošku jinou alchymii stoupacích vosků. 
Několik závodníků z elitní skupiny dokonce jelo na skateových 
lyžích, jak se mnozí mohli přesvědčit v přímém přenosu na čt 24, 
díky nepříznivým podmínkám však ochuzeného o záběry 
z vrtulníku. V 9:00 hodin odstartoval prezident republiky závod 
na 50 km, na který se vydalo přes 3.300 běžkařů a v 10:30 
odstartoval závod na 25 km, kterého se zúčastnilo 800 lidí. První 
kilometry závodu jsme stoupali ve zledovatělé stopě, kterou 
vystřídal prachový sníh v hřebenových partiích hor. Závěr jsme 
jeli opět ve zledovatělé stopě a díky klesání a společnému dojezdu 
obou závodů nastaly i menší problémy ve sjezdech při předjíždění 
slabších běžkařů z kratší trati. Kolize se ale našim „laufařům“ 
vyhýbaly a všichni dojeli do cíle ve výborných časech. Pod dojezdu 

jsme dostali na naše mobilní telefony zprávy s výsledným časem a 
ve vyhřívaných stanech náš čekalo občerstvení.  Závod vyhrál 
v napínavé koncovce Oskar Sward ze Švédska, druhý doběhl 
držitel několika olympijských medailí  Nor Thomas Alsgaard a 
třetí Stanislav Řezáč. Příští rok už to snad vyjde a Klimkovice se 
podívají do první stovky, resp. do třicítky. Všichni  borci z týmu si 
vedli výborně: 
  143. místo     Jan Friedel        2:50:05 
1246. místo     Radomír Mika  3:55:38 
1752. místo     Tomáš Burda    4:20:25 
2095. místo     Lukáš Lyčka     4:38:03 
Na trati 25 km 
70. místo         Ondřej Mika      1:43:58 

Na rakouském Dolomitenlaufu drželi borci z Klimkovic krok 
s elitou 

Další ze závodů světové série dálkových běhů Worldloppet, který 
jsme si vybrali vedle tradiční účasti na Jizerské 50, byl rakouský 
národní běh Dolomitenlauf - 42 km. Závod se běžel v sobotu 
23.1.2010 v srdci rakouských Dolomit. Z Klimkovic jsme vyrazili 
ve středu v noci, do Lienzu, místa ubytování, jsme přijeli ve 
čtvrtek ráno za krásného slunečného počasí a teplotě -16 C. 
V tomto nádherném městě, ležícím v nadmořské výšce 700 
m.n.m. a obklopeném horami, které dosahují výšky 3.000 m.n.m., 
jsme se ubytovali v pěkně zařízeném sportovním centru. Bohužel 
jen 15 cm sněhové pokrývky nedovolilo úpravu tratí rolbou a tak 
jsme své první tréninkové kilometry v okolí absolvovali 
v nekvalitní stopě, někteří z nás si tréninkově vyběhli bez lyží do 
výšky 2.300 m.n.m a kochali se panoramaty Lienzerských 
Dolomit. Start závodu byl přesunut do známého biatlonového 

centra Obertillach, ležícího ve výšce 1.400 m.n.m. Středisko je 
známé konáním závodů světového poháru a nabízí veškerý 
komfort – nádherný stadion, biatlonová střelnice, servis, 
restaurace. Zde leželo 80 cm sněhu a tratě byly parádně 
preparovány na klasiku i skate. Celý pátek jsme už trénovali zde, 
v tomto běžkařském ráji, za slunečného počasí a teplotách kolem -
10 C. Večer probíhala příprava lyží na sobotní závod – škoda jen, 
že si z finančních důvodů nemůžeme dovolit připravit lyže 
kvalitními parafíny a vosky, které by nám zajistily lepší výsledky. 
Předpověď vyšla a ráno na startu panovaly dobré podmínky –  
opět jasná obloha a silnější mráz. Do závodu jsme odstartovali 
z prostorného koridoru a první kilometry vedly  po loukách, na 
kterých bylo vyřezáno několik stop. Závodní pole se brzo natáhlo a 
každý si mohl jet to své tempo aniž by ho omezoval nedostatek 
místa jako na úzkých tratích Jizerské 50. Tuto část závodu jsme 
absolvovali na sluníčku, horší to bylo po vjezdu do stínu a podél 
potoka, kde se projevil silný mráz a tento 15 km  úsek, vedoucí 
mírně do kopce, dokonale prověřil všechny „laufaře“. Po jednom 
náročném sjezdu dokonce naši borci (Tomáš Mindek a Radek 
Mika) pomohli těžce zraněnému závodníkovi, poskytli mu první 
pomoc a přivolali záchranáře. Všichni z našeho týmu si úspěšně 
s 42 km tratí poradili a opět obsadili přední příčky ve výsledkové 
listině. V cíli jsme dostali pěkné medaile a ve vyhřívaných stanech 
nás čekalo výborné občerstvení formou švédských stolů. V závodě 
triumfovali Češi – první místo obsadil Stanislav Řezáč před 
Viktorem Novotným. Klimkovičtí maratonci si vedli skvěle: 
 
  51. místo     Jan Friedel           2:24:07  
335. místo     Radomír Mika     3:19:46 
342. místo     Tomáš Mindek    3:21:21 
 
Fotky ze závodů najdete na www.mtklimkovice.wz.cz                                                      
 
Jan Friedel 

 

Další úspěch našich cukrářů 
Určitě jste tu hezkou, milou a trochu nenápadnou dívku v našem 
městě již někdy potkali, jenže mnozí jste si jí asi nevšimli. Ale 

možná jste ji zaregistrovali na 
našich Dnech otevřených dveří, jak 
v předváděcí místnosti pod lampou 
zručně tvaruje karamel a ochotně 
všech zájemcům vysvětluje postup 
této činnosti. Také jste ji mohli 
vidět ve vysílání lokální televize 
v reportáži z našich DOD. Řeč je o 
žákyni 3. ročníku oboru Cukrář-
výroba Markétě Otiskové 
z Klimkovic, která již několikrát 
úspěšně reprezentovala naši školu 
na různých cukrářských soutěžích. 
Její jméno už bylo uvedeno 
v souvislosti s jejím úspěchem 

v regionální soutěži Gastrofestival Ostrava 2009, kde vybojovala 
v silné konkurenci 3. místo. A 20. ledna se konal v Jeseníku VI. 
ročník juniorské cukrářské soutěže „O Priessnitzův dortík“. 
V krásném  Kongresovém sále Priessnitzových léčebných lázní se 

sešlo 13 adeptů tohoto sladkého řemesla, především 
z gastronomických škol celé Moravy. Mezinárodní punc soutěži 
opět vtiskla inspirativní účast dvou děvčat ze slovenské Prievidze a 
jednoho mladého cukráře z polské Opole. 
Soutěžilo se ve třech disciplínách: 
 1. Dort na téma „ Z pohádky do pohádky“ 
 2. Modelování figurek 4 ks  -  ks/ 50g 
 3. Tvarování mašle z čokolády 
Za naši školu soutěžila již podruhé právě Markéta Otisková, která 
získala  opět bronzovou medaili za 3. místo za jednu z disciplín, 
tentokrát za modelování figurek Protože patří k nejúspěšnějším 
žákům naší školy, by jí udělena pochvala ředitele školy. 
Blahopřejeme Markétce k tomuto úspěchu a děkujeme za 
reprezentaci školy nejen jí, ale také její učitelce odborného výcviku 
Zuzaně Nitkové,  která ji na soutěž připravovala. Přejeme jí také 
hodně úspěchů ve studiu jejího - jak je vidět dobře zvoleného  - 
oboru i v dalších soutěžích. 
PaedDr. Marie Bártová 
SŠ prof. Z. Matějčka, Ostrava – Poruba 
odlouč. pracoviště Klimkovice 
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Infocentrum ve Svinově má občanům co nabídnout 
Pobočka společnosti Ostravský informační servis, s.r.o., (dále jen OIS), v Ostravě Svinově naproti vlakovému nádraží funguje od roku 
2004. Obecný předpoklad, že infocentrum poskytuje informace pouze turistům, neplatí!!! Samozřejmostí stále zůstávají informace o 
městě samotném, o dopravě a firmách, dále pak kopírovací služby, prodej suvenýrů a publikací o Ostravě. Návštěvník zde může 
zakoupit jízdenky MHD i denní tisk a on-line dobít kredit přes terminál Sazka, řidiči pak dálniční známky pro Českou republiku, 
Slovensko a Rakousko nebo směnit či nakoupit eura, polské zloté, libry, dolary, chorvatské kuny, maďarské forinty a švédské koruny. 
Kurz zde mají výhodný. Devizou infocentra je informovanost o kulturních akcích pořádaných v Ostravě s možností zakoupení 
vstupenek. Veškeré informace o pořádaných akcích jsou zveřejněny na stránkách www.ostravainfo.cz nebo je získáte na telefonu 
597 310 174. V prodeji jsou také vstupenky na mimoostravské akce v sítích Ticket Art, Ticketpro, Ticketportal, T-stream a Sazka. 
Infocentrum naproti vlakovému nádraží Ostrava-Svinov je otevřeno od pondělí do neděle vždy od 7 do 19 hodin. 
Kolektiv infocentra OIS-Svinov 
 

Přivítejte jaro z vrcholku haldy Emy  
Pojďte s námi přivítat jaro z vrcholku „kopce“, jenž má své typicky 
nenapodobitelné kouzlo. Je vidět prakticky ze všech částí Ostravy, 
se svou výškou 315  metrů se pyšně vypíná nad městem. Pojďte 
s námi vystoupat na  ostravskou „sopku“ haldu Emu, která skýtá 
nádherný výhled na celé město, a můžete s námi vyhlížet příchod 
jara. Čtyři komentované prohlídky se budou konat 21. března 
v 10:00, 11:00, 14:00 a 15:00 hodin. Trasa: Prokešovo náměstí – 
pěší lávka přes řeku Ostravici – Keltičkova ulice – halda Ema. 
Doporučujeme si vzít pevnou obuv. Sraz je vždy na Prokešově 

náměstí před budovou Nové 
radnice. Cena prohlídky je 80,- 
pro dospělé a 50,- pro děti, 
studenty a seniory. Vstupné se 
platí na Vyhlídkové věži v 6.patře 
Nové radnice (pobočka 
Ostravského informačního servisu, 
s.r.o.). 
OIS Ostrava 

 

Rodinné centrum  Želvička          
2.patro MěÚ v Klimkovicích, Lidická 1. Tel. 606 905 026, herna 773 182 082, rc.zelvicka@seznam.cz,  webové stránky: 
www.zelvicka.info Herna je otevřena v uvedené dny od 9:00 do 11:30 hod., dopolední program začíná v 9:30 hod. 
Vstupné je 30,-Kč není-li v programu uvedeno jinak
 

Úterý  2.3. HERNA OTEVŘENA - povídání o 
nástupu dětí do školky s p. ředitelkou 
Šárkou Čáňovou  

Středa  3.3. KLUB KOJENCŮ - písničky a říkanky pro 
děti do 1roku 

Čtvrtek  4.3. ROZÁRČINA ŠKOLIČKA 

Úterý  9.3. KAŠPÁRKOVINY - jarní tvoření 

Středa  10.3. KLUB KOJENCŮ - písničky a říkanky pro 
děti do 1roku 

Čtvrtek  11.3. HRAJEME SI, ZPÍVÁME SI 

Úterý  16.3. ROZÁRČINA ŠKOLIČKA 

Středa  17.3. KLUB KOJENCŮ - poradna vývoje dětí do 
1roku, vede fyzioterapeutka Markéta    40,-
Kč 

Čtvrtek  18.3. ŽELVÍČATA, HÝBEJME SE  - cvičení na 
opičí dráze 

Sobota  20.3. VÍTÁNÍ JARA 

Úterý  23.3. ZAVŘENO - sezónní burza v klimkovické 
hasičárně 

Středa  24.3. ZAVŘENO -  sezónní burza v klimkovické 
hasičárně 

Čtvrtek  25.3. ZAVŘENO 

Úterý  30.3. KAŠPÁRKOVINY -  velikonoční tvoření 

Středa  31.3. KLUB KOJENCŮ - písničky a říkanky pro 
děti do 1roku 

  

 
Rodinné centrum Želvi čka 

zve všechny malé i velké  na 

VÍTÁNÍ JARA 
v sobotu 20. března 2010 v 15.30 hod. 

sraz u městského úřadu 
Pojďte s námi vynést paní Zimu a přivolat jaro.  

Přijde za námi i Kašpárek s pohádkou. 
 

 

 
Rodinné centrum Želvička vás zve na: 

POVÍDÁNÍ O NÁSTUPU DĚTÍ DO MATEŘSKÉ ŠKOLY 
s paní ředitelkou mateřských škol Šárkou Čáňovou 

v úterý 2.března 2010 v 10.00 hod. 
Přijďte se zeptat na vše,co třeba ještě nevíte o pobytu dětí v mateřské škole... 
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ZÁPIS DĚTÍ DO MATEŘSKÝCH ŠKOL  
PRO ŠKOLNÍ ROK 2010 – 2011 

se koná v úterý 6. dubna 2010 od 8:30 do 15:00 hodin v budově mateřské školy ul. 28. října 89. V tentýž den se uskuteční DEN 
OTEVŘENÝCH DVEŘÍ ve všech mateřských školách našeho města. Tímto zveme rodiče a děti na jejich prohlídku. Informace o 

mateřské škole na www.materskaskola-klimkovice.cz 
 

 

Agentura Relax  
pro Vás zajišťuje předprodej vstupenek a dopravu do ostravských divadel. Odjezd vždy od KOVO Vůjtek Klimkovice, důchodci, studenti 
a ZTP sleva 50% na vstupné, doprava jednotná 100,-Kč. Informace paní Řeháčková tel. 556 422 360. 
 

Středa 3. března 2010 
Divadlo J. Myrona – odjezd v 18:15 

Victor Hugo – Daniel Fikej – Michael Tarand – 
 ZVONÍK U MATKY BOŽÍ – velký muzikálový epos o hledání 
smyslu života a lásky. Vstupenky v přízemí 19. a 20. řada za 180,-

Kč. Celková cena 280,-Kč, po slevě 190,-Kč. 
 

Čtvrtek 25. března 2010 
Divadlo J. Myrona – odjezd v 18:15 

Johan Strauss – NETOPÝR -  nejúspěšnější opereta všech dob 
z pera nejvýznamnějšího vídeňského skladatele.  
Vstupenky v přízemí 17. a 18. řada za 180,-Kč.  

Celková cena 280,-Kč, po slevě 190,-Kč.

Kino Panorama Klimkovice  
Kino.Klimkovice@seznam.cz,  tel: 556 420 036,  www.mesto-klimkovice.cz 
 

AVATAR                                                       Neděle 7. března 
v 17:00  
Největší filmová událost roku! Dobrodružný sci-fi thriller se 
odehrává ve vzdálené budoucnosti. Hlavním hrdinou je 
paralyzovaný voják Jake na fantastické planetě Pandora, kterou 
chtějí lidé kolonizovat. Scénář a režie James Cameron. Širokoúhlý. 
Mládeži přístupno. USA, 165 minut, české znění.                    69,-Kč 
 

KAWASAKIHO RŮŽE      Středa 10.3. v 17:00 a 19:00  
Příběh o člověku, kterého okolnosti dohnaly k činům, pro něž stud 
není omluvou. Obyčejní lidé s neobyčejnými osudy. Nový film 
Jana Hřebejka. Hrají: Martin Huba, Daniela Kolářová, Lenka 
Vlasáková, Lad. Chudík, Petra Hřebíčková, aj. Širokoúhlý. 
Mládeži přístupno. ČR, 100 minut.                                              65,-Kč          
 

ALVIN A CHIPMUNKOVÉ 2               Středa 17. března v 17:00  
Zpívající veverky jsou zpět a nejsou samy. Potkají nové kamarády 
– můžete se těšit na dívčí trio Chipettky. Animovaná rodinná 
komedie. V českém znění: Tomáš Juřička, Zbyšek Pantůček, 
Zuzana Norisová, aj. 
Mládeži přístupno. USA, 90 minut, české znění.                     55,- Kč 
 

PLANETA 51                                              Středa 31. března v 17:00  
Vítejte na pohodové planetě! Je to klidný kout vesmíru, kde si žijí 
zelení obyvatelé spokojeně, než se zde objeví vetřelec. Animované 
rodinné dobrodružství. 
Mládeži přístupno. VB, Španělsko, 100 minut, české znění. 60,- Kč 
 

DUBEN: 
7.4.2010      Doktor od jezera hrochů   27.4.2010    Ženy v pokušení 
14.4.2010    Morganovi                            29.4.2010   Dešťová víla

 

Agentura RELAX při Sanatoriích Klimkovice připravuje 
úterý 2.3. v 15:15  - společenský salonek 
Něco o historii Klimkovic - přednáší bývalý kronikář 
Klimkovic A. Hub                                                                    10,-Kč 

v 19:30 společenský sál – promítání filmu 
Muži v říji                60,-Kč 
čtvrtek 4.3. v 19:30 - společenský sál 
Cestovatelský pořad Savade – videoreportáž a beseda s manž. 
Sedláčkovými z cesty po Jihovýchodní Asii – Thajsko, Laos, 
Malajsie, Singapur.                                                                45,-Kč 
Sobota 6.3.  19:00 – 03:00  všechny společenské prostory 
sanatorií       
Kozelek aneb Chování basy, na kolonádě sk. Nautilus, 
cimbálová muzika Polajka, předtančení TK Trend, program 
„Kozelek“ v podání Sboru dobrovolných hasičů Pustkovec. Po 
skončení plesu doprava do Klimkovic, Poruby (smyčka) a Vřesiny 
v ceně vstupného.  
Objednávky vst.: 602 568 131 nebo 556 422 360.                  190,-Kč 
úterý 9.3. v 19:30 -  společenský sál – promítání filmu 
Avatar                                                                                              80,-Kč 
Středa 10.3.  v 19:30 kolonáda 
Taneční show Tanečního klubu Trend p. Jaromíra Riedla, 
exhibice společenských  i latinskoamerických tanců               60,-Kč 
neděle 14.3. v 19:30 společenský sál 
Koncert rockové kapely Black roll Host: Petra Koplová – zpěv. 
Kapela hraje vlastní skladby.              50,-Kč 
úterý 16.3.  v 19:30 společenský sál – promítání filmu  
Zemský ráj to napohled.                               60,-Kč 
středa 17.3. v 19:30 společenský sál 

Divadelní představení Bernard Slade (Překlad: Rostislav Černý): 
Úlet v podání ochotnického souboru  „Divadlo bez portfeje“ 
z Nového Jičína.                                60,-Kč 
Čtvrtek 18.3. 19:30 společenský sál 
Barvy egyptských pouští - videoreportáž z cesty manž. 
Sedláčkových do egyptských oáz, Sinajského poloostrova  a „zemí 
faraónů“. Od 19:00 výstavka materiálů dovezených z cesty po 
Egyptu.                                                                                              45,-Kč  
neděle 21.3. v 19:30  společenský sál 
Koncert skupiny BEATLESS  Tribute Band            50,-Kč  
úterý 23.3. v 19:30  -  společenský sál – promítání filmu 
Kawasakiho růže                                             60,-Kč 
neděle 28.3. v 19:30  kolonáda 
Večer operetních, muzikálových a operních árií a duet                  
                                                                                                              60-Kč 
úterý 30.3. v 19:30 -  společenský sál – promítání filmu  
Lítám v tom - Hrdina Ryan Bingham je šťastný člověk. S hlavou 
v oblacích neochvějně míří za splněním životního snu, jenže život 
bývá pěkná mrcha.                                                             60,-Kč 
Středa 31.3.  v 19:30 - kolonáda 
Kytarový a houslový recitál.                         50,-Kč 

       
 Tel.556 422 360,  603 427 825, 602 568 131 

Taneční večírky: 
každé pondělí a pátek 19 - 22 h - předsálí spol. sálu 

každou sobotu 19 – 23 předsálí spol. sálu 
(kromě 6. března), vstupné Kč 30,- 

sedlacek-relax@quick.cz 
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†Vážení spoluobčané, 

dovolte mi oznámit Vám smutnou zprávu, že dne 28. ledna 2010 
zemřela ve věku nedožitých 65 let, paní Irena Hrubá, ředitelka 

Základní umělecké školy Klimkovice v letech 1983 - 2002. 
Paní Irena Hrubá měla obrovskou zásluhu na zlepšení podmínek a 

modernizaci školy. Za jejího působení proběhla rozsáhlá 
rekonstrukce. Byly vybudovány 4 nové učebny, taneční a 
koncertní sál. Pod jejím vedením přešla škola do právní 

subjektivity a byla zřízena pobočka ve Vřesině. 
Vychovala řadu absolventů, kteří si hudbu zvolili za své povolání. 
Svým lidským přístupem vytvářela přátelskou a tvůrčí atmosféru. 

Rozloučení se zesnulou proběhlo v pátek 5. února 2010 
v Hranicích na Moravě. Děkuji všem, kteří tichou vzpomínkou uctí 

její památku. 
 

Bräuerová Blažena, ředitelka ZUŠ Klimkovice 
 
 

 
 

DŮM KULTURY BÍLOVEC 
čtvrtek 11. března 2010 v 19.00 hod. 

VSTUPNÉ 80 Kč 
Předprodej v Informačním centru na Slezském 

náměstí v Bílovci 

 
 

 
Město Klimkovice Vás srdečně zve na tradiční 

Velikonoční výstavu 
Kostel sv. Trojice 27.3. – 3.4.2010, otevřeno denně 15:00 – 18:00 

 
 

Program: 
 

SO 27.3. v 15:00  

slavnostní zahájení – na varhany hraje Pavel Rybka 
 

 
NE 28.3. v 16:00  

divadelní představení Květy paní Operety „... kde veselé texty 
a vyprávění spojují protančené melodie ze známých operet – Veselá vdova, Země úsměvů, Čardášová 

princezna, Hraběnka Marica, Polská krev, Tulák, Perly panny Serafínky, Podskalák...“. 
 

vstupné dobrovolné 
 

Ke shlédnutí či koupi: 
výrobky dětí ZŠ a klientů DPS Klimkovice 

Kunz, Ostrava – obrazy 

SŠ prof. Zdeňka Matějčka, Ostrava-Poruba – velikonoční dekorace, výzdoby 

paní Fitlová, Ostrava – velikonoční dekorace, výzdoby 

paní Kaštovská, Klimkovice – perníčky 

paní Štefaňáková, Josefovice – textilní babky kořenářky, broučci, malba na hedvábí 

paní Havrlantová – ručně malované kraslice 

Denní stacionář Kopretina, Kopřivnice – tkané výrobky, koberečky, košíky, dřevěné hračky 

Zahradnictví Zapletal, Klimkovice – květiny, dekorace 

Rostislav Vašíček, Klimkovice – jehličnany 
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Evangelium podle houslí 
Libreto a hudba Pavel Helebrand 

Ve dnech 24. a 25. března 2010, vždy od 19:30 hodin, bude v katedrále Božského Spasitele v Ostravě uvedeno jedinečné dílo 
skladatele Pavla Helebranda – Evangelium podle houslí.Ve dvou představeních bude mít ostravské publikum možnost zhlédnout 
neuvěřitelný počet 180 účinkujících v čele s Jiřím Pavlicou a Hradišťanem v emotivním vystoupení, jehož jediné provedení v Ostravě 
v roce 2009 sledovalo více než tisíc diváků. Dílo bude v letošním roce uvedeno také na prestižní kulturní události „Dny lidí dobré vůle“ 
na Velehradě. Ostravští diváci mají příležitost zhlédnout představení ve svém městě. 
 
Dílo 
Helebrandovo stylově vrstevnaté oratorium zpracovává evangelia Nového zákona. Libreto čerpá z tradic velikonočních pašijových her, 
hudba je inspirována moravskými vokálními projevy. Vyzvánění a vytrubování uvozuje zpěvy a písně, jimiž prolínají činoherní výstupy 
a voicebandy, pantomima, halekačky, modlitby a nářky nad mrtvými. V baladách se ke zpěvu přidává i publikum a účastní se tak na 
příběhu, který si vypráví celé společenství shromážděných. Každý jako by znal některou z událostí Ježíšova života, které postupně 
vyvstávají před našima očima: Ježíš představovaný Jiřím Pavlicou sbírá apoštoly - muzikanty Hradišťanu, dává se pokřtít Janem 
Křtitelem, rozmlouvá s ďáblem na poušti a začíná své veřejné působení proměnou vody ve víno. Události, zprvu plné evangelijní 
radosti, posvátnosti a zázraků, se však postupně dramaticky proměňují. Ježíš zachraňuje Máří Magdalénu před ukamenováním, jeho 
střety se zákoníky jsou čím dál ostřejší. Děj nabývá na hrozivosti smrtí Jana Křtitele a zradou Jidášovou a vrcholí událostmi 
Velikonočního týdne - odsouzením a ukřižováním Ježíše na hoře Golgotě. Teprve závěrečná slavnostní balada o Vzkříšení a Nanebevzetí 
Božího Syna přináší katarzi a dovršuje tak radostnou zvěst celého Evangelia. 
 
Účinkující 
• sóla: Jiří Pavlica a Cimbálová muzika Hradišťan 

 Simona Mrázová, Anna Nitrová-Číhalová, Jakub Tolaš, Pavel Liška, 
 Vojtěch Kupka, Jiří Halama, Barbora Čechová, Jiří Sedláček, Jindřich Jakubal 

• členové operního sboru a Operního studia NDM - sbormistryně Lenka Živocká 
• Pěvecký sbor gymnázia v Olomouci-Hejčíně - sbormistryně Lenka Dohnalová 
• Pěvecké sdružení Klimkovice - sbormistryně Miroslava Habustová 
• Vysokoškolský pěvecký sbor Ostravské univerzity - sbormistr Jan Spisar 
• dětská hudecká muzika Iskérka při ZUŠ E. Runda - vedoucí Jarmila Červenková  
• komorní smyčcový orchestr a Dechová harmonie Janáčkovy konzervatoře a Gymnázia v Ostravě 
• varhany: Lenka Živocká a Josef Fojta 
• dirigent: Petr Šumník 
 
Předprodej vstupenek 
 
zahájen 18. února 2010 v Ostravském informačním servisu s.r.o., Nádražní 7, Ostrava 1,  
www.ostravainfo.cz, tel.: 596 123 913. Více informací o projektu: www.pasdetheatre.cz 
 
 
 
 
 

 
fejetony Kamila Kováře 

San Klimkorino                                                                                                   
 
Když se už začalo s 

rozparcelováváním, nemělo by se v této 
činnosti ustávat. Nechci však Česko dál 
drobit, spíš vyřknout jisté znepokojení nad 
duchovním útiskem a podceňováním 
občanů bývalého královského města 
Klimkovice alias Kınigsbergu. Nemám v 
úmyslu podporovat zbudování obdoby 
Velké čínské zdi ani zídky berlínské, 

představuji si vytyčení nenápadných, ale ostře střežených hranic 
kolem něho.  

Asi se najdou lidé závistiví, kteří v mém úsilí uvidí 
separatistické snahy, narušování jednoty, vypjatý klimkovický 
nacionalizmus, dokonce vyhrocený šovinizmus. Z mého pohledu 
se ovšem jedná čistě o vybojování práva na sebeurčení.  

Stejně chudobně kdysi začínala hrstka Vatikáňanů - a 
dnes si hoví v jednom z nejslavnějších států světa! Přitom jejich 
necelý půl kilometr čtvereční určitě několikrát překonáme. I když 
z budoucího ministátu vyobcujeme spádové obce, budeme 
Vatikánčata asi trojnásobně převyšovat. Aspoň co do počtu.  

V jiných ohledech samozřejmě zatím nedosahujeme jejich 
výsledků. Chybí věhlasná banka, pozemky, průmyslové, 
bankovní a burzovní akcie, rovněž nepatříme k tak významným 
finančním věřitelům. Zato zvládneme vlastní poštu, rozhlas i 

oficiální deník. Kostel máme svůj, sice kapánek menší než chrám 
sv. Petra, ovšem zase útulnější. Bude třeba promyslet obranu. 
Nemuseli bychom se opičit po jižanech a mít také švýcarskou 
gardu. Vždyť co může o válčení vědět tento neutrální 
bankonárod? 

Za nejmohutnější přítok peněz do klimkovické kasičky 
považuji celní poplatky za průjezd naším státem. Na 
příjezdových královských komunikacích bychom vybírali mýtné. 
Jestliže každý automobilista zaplatí dvacetikorunu, při 
průměrném denním počtu tisíce vozů to bude činit víc než půl 
milionu korun měsíčně.  

Nastává nejvážnější bod - nalézt název. Lidový i světový 
zároveň. Cožpak by k nám zavítal nějaký turista, kdybychom se 
jmenovali Lääniuleäpohjoisjyväskylä? Tento výraz by klidně 
mohl vyjadřovat „turistický ráj na zemi“ a cestovatelé by se nám 
přesto vyhýbali obloukem (objížďkou). 

Že bychom zkusili podle Vatikánu? Klimkotán. Podle 
Kurdistánu? Klimkostán. Případně si vzít za vzor San Marino? 
San Klimkorino. Anebo rovnou podle Ameriky? Spojené ulice 
klimkovické? Nebo nebýt troškaři a dát anglický výraz World 
Centre? Být světovým centrem toť pořádně lákavé! Jenže co ze 
začátku těchto slov vznikne za poznávací značku našich vozů? 

K.K. 
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Paměti(ne)hodnosti 
 

Které zvláštnosti mohou přitahovat budoucí příchozí 
(přijíždějící, přivážené)? trápila mě dcera, ať poradím, kam 
zavést osmiteto přátel, aby se neukousali, nedejbože nesnědli 
nudou. (I tato událost se může změnit v turistickou vábničku.) 

Kampak s nimi? přepadávala mne zmnožená Nerudova 
otázka. Básník-fejetonista bojoval s neživou slámou, která se 
dala drobit, po kouscích roznášet, podstrkávat, vsunovat, ale 
zkuste totéž učinit s množinou náročných přespolních. 

Vypočítávám denní i polonoční podniky, abych 
teoretickou pouť ukončil v zámecké Klenbě. Nadšení nebudilo 
Slezské muzeum ani půlka ulice pojmenovaná po Jarmile 
Glazarové, nezabralo nakloněné žulové náměstí. 

„Tak si něco vymysli,“ radím dál. „Budete-li sedět ve 
vinárně Klenby, prozraď jim, že tam stály cely (pravda), ale 
přidej si, že v šestnáctém století majitel Vlček zbudoval mužům 
hlado- a pro ženy jídlomornu a zrovna pod stolem s chlebíčky  
úpěli vězni. V díře pro nuceně hladovějící (přejídající se) sedm let 
mučili tři loupežníky. Mordýři si během výkonu trestu vykopali 
podzemní chodbu vedoucí na kopec zvaný Hýlov (obojí existuje, 
akorát lov hýlů bych zval třeba Vrahůlov). 

Absolutní specialita? Lotrasi nikdy neutekli, jen se vždy 
pokochali výhledem na panoráma a znovu dobrovolně sfárali 
dolů. Jedenkrát si na kvítka ze zbojnické zahrádky počíhala 
renesanční policie a popravila všech sedm pětiprstníků na poli u 
obří lípy ihned po vynesení rozsudku polním soudem.“ 

„To mi, tati, neuvěří!“ vzdorovala Nela. 

„Zmiň se o vyoraných kostech v sadu Petra Bezruče, který 
v osmnáctém století konšelstvo nazvalo Parkem škrtičů, protože 
na březích rybníka nalezli šest, nebo radši devět zardoušených 
dam, ne, panen!“ 

Bájím propagační strašidelné historky o traktu spojující  
kostel se zámkem, který hraběnka Carla používala na rande, 
dokud zámecký pán neobjevil tajemnou komůrku a oba in 
flagranti, takže velký výstupek na stěně ukazuje, kde dohasl 
plamen milostné vášně, neboť majitel povedené ptáčky nechal 
zaživa zazdít.   

Pořád se bahním v černé, navíc smyšlené kronice minula, 
přitom výletníkům bych doporučil raritu čerstvější: lavičku u 
autobusové zastávky. Zprvu až puritánské odpočinkové zařízení 
pro pocestné se zvýšením chodníku změnilo v rafinovaný posed, 
kdy ženy v sukních musí chtě nechtě zvednout nohy! 

Různé Neklimkovice se ve světě pyšní mořem, fontánou, 
vodotryskem (mít  pivo-, vínotrysk!), šikmou věží. Které však 
vyhlídkovou podzemkou, cihlovou klecí, nemravnou lavičkou? 
Chci tedy dceřinu expedici vyslat k nové pamětihodnosti. Věřte 
nevěřte na náhody - někdo lavici necudu vyzvedl do normální 
roviny! 

Svatokrádež! Raritokrádež! Pohroma. Jako by nějaký 
horlivý Skot vylovil  jediný exemplář Lochnesky. Stejně tam 
partu pošlu a když se, dejbože, vzájemně sně..., vedle zatlučeme 
ceduli Zde se nudou snědlo osm mladých lidí. 

K.K.
 
 

          
 
 
 

Zpravodaj vydává Městský úřad Klimkovice, Lidická 1, 742 83  Klimkovice, www.mesto-klimkovice.cz, 
evidován Ministerstvem kultury ČR pod ev. číslem MK ČR E 10190. Inzerci, příspěvky přijímáme na kis@mesto-klimkovice.cz 

tel. 556 420 005 – Alice Chlebovská. Redakce si vyhrazuje právo na zkrácení a úpravu článků, v plném rozsahu jsou články uvedeny 
na webových stránkách města. Náklad 1.450 ks. 

Uzávěrka vždy do 15. předcházejícího měsíce. Tisk: Repronis, ul. Teslova 2, Ostrava 


